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Acta de la reunió de SUPORT A LA INVESTIGACIÓ 

El dia 26/02/2025 a les 9.30h, a CC. de la Salut, es va celebrar la reunió de SUPORT A LA 
INVESTIGACIÓ 

A la reunió estaven convocats els següents assistents: 

Nom i cognoms 
Assistència 

(Sí /No /Excusa) 

1. Beatriz Climent (Seccions Centrals) Sí 

2. Graciela Torres (Seccions Centrals) Sí 

3. Arturo Sánchez (Seccions Centrals) Sí 

4. Candela Gimeno (CC. Socials) Sí 

5. Manuel Barberá (CC. Socials) Sí 

6. María Portelli (CC. Socials) Sí 

7. Lucía García (Historicomédica) Sí 

8. Rafael Lillo (Psicologia) Sí 

9. Antonia Jara (Psicologia) Sí 

10. Pilar Mata (Ciències) Sí 

11. Mª José Gimeno (Humanitats) SÍ 

12. Elena Viqueira (Humanitats) Sí 

13. Ana Mira (Ciències) Online 

14. Concha González (Qualitat) Online 

15. Silvia Giner (Educació) Online 

16. Rosana Toledo (CC. Salut) Online 

17. Mª José Cháfer (Ontinyent) Online 

18. Amelia López (CC. Socials) Online 

 

Punts de l’ordre del dia: 

1. Novetats: guies suport 
2. Notícies 
3. Campanya Suport + Indicis. Conclusions. 
4. Proposta revisió eines (On, Diamant) i proposada revisió Portal. 
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5. Web nova: estadístiques i proposta de treball 
6. Dialnet Mètriques 
7. Formació 

Desenvolupament de la sessió: 

1. Guies de suport:  

S’han creat noves guies d’investigació: 

 Open Policy JISC 
 ORCID 
 Índice-H 
 JCR (en construcció) 
 Guía IA 

S’ha modificat el tipus d’enllaç en les guies perquè aparega la data d’actualització i el nombre 
de visites. No és possible fer-ho en totes. Es decideix eliminar les guies que no s’utilitzen gens, 
canviar de lloc l’accés a La Biblioteca Respon perquè estiga més visible, i eliminar l’accés a 
Trobes. Com que no es pot “enllaçar” a una part de la guia si es vol mostrar les entrades i 
l’actualització, es decideix crear una nova guia només de perfils d’autor, perquè és un tema que 
interessa molt als investigadors. També es decideix parlar amb Roderic perquè les seues guies 
les facen amb Libguides, no en pdf com estan fent-ho ara. Es proposa també fer una altra caixa 
amb els recursos com Portal, Roderic, Zenodo... 

2. Notícies: 

La primera notícia és la no renovació de l’acord amb Elsevier. Això suposa deixar de tindre accés 
a un nombre important de revistes, però des de la CRUE s’ha enviat un pla de contingència amb 
les possibles opcions i alternatives (hospitals per préstec interbibliotecari, diamant, etc.). S’ha 
preparat una notícia per a la web, per als pregons de les Facultats, una infografia, etc. per a 
publicar-lo i enviar-lo quan es talle l’accés. 

Una altra notícia és el Portal Científic Autonòmic, projecte del Director general d’Universitats 
de la  Conselleria d’Educació de la GV, que  és també catedràtic de la ETSE. La seua idea és crear 
un portal científic a nivell autonòmic amb totes les universitats valencianes, públiques i privades. 
S’ha triat la Universitat de València com a pilot perquè som la universitat que té més 
desenvolupat el portal i ja s’han passat les dades a Elsevier perquè faça proves. És un projecte 
davant el qual no podem fer res. A Espanya només té aquest portal la Autònoma de Barcelona. 
Bea ensenya el portal de la UAB i fa unes cerques com a exemple: només hi ha publicacions en 
anglés (de Scopus, Wos, en obert), i les publicacions en castellà són capítols de llibre. No es veu 
la font, hi ha pocs departaments (per exemple de Dret només 3). L’únic avantatge és que 
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proporciona altmètriques. Caldrà veure la versió beta, amb quina informació surt, com es 
presenta. És una decisió ja presa i haurem de saber en què ens afectarà en el nostre treball. 

Respecte al tema COARA: es va firmar a finals de 2022. El barem de la memòria d’investigació 
que s’utilitza és el mateix des de 2019. El problema és que el barem l’aprova la Comissió 
d’Investigació, formada per PDI de diferents disciplines amb interessos molt dispars. El barem 
no està al mateix nivell de l’ANECA ni COARA. La UV també participa en el Capítulo Nacional: 
quasi totes les universitats estan en la mateixa situació, només han fet alguna cosa alguns 
instituts d’investigació o la mateixa ANECA. El paper de la UV és intentar l’actualització del 
barem. 

3. Campanya Sexennis 

 406 tiquets, 385 informes 
 Valoració: 4,96 sobre 5 
 Servei poc sostenible: seccions descompensades, plantilles descompensades. Humanitats 

comenta que elles podrien fer molt més; Socials diu que enguany ho han portat molt millor 
que l’any passat perquè el Portal ha ajudat molt. Cal plantejar el servei de manera diferent. 
Si la plantilla de Dialnet millora i ofereix més dades que les que ofereix fins ara, podria 
decidir-se només utilitzar eixa plantilla per a la campanya de l’any que ve. 

 Baixada en la contestació de les enquestes de satisfacció (141 en 2023 i 66 en 2024): Cal 
explicar l’esforç tan gran que suposa continuar mantenint aquest servei. 

 Descàrrega informes PPC: 193 investigadors / 409 descàrregues. Bea comenta la reunió amb 
el grup de treball del portal Dialnet (poc feedback per part de les biblioteques participants, 
perquè són biblioteques molt més xicotetes que la UV). L’únic punt a destacar: la proposta 
de classificar els informes descarregables per camps i que cada camp tinga els indicadors 
corresponents. Bea es va oferir a, després de consultar a les biblioteques, enviar a Dialnet 
les plantilles que hem fet. 

Mariajo comenta que podríem insistir a Dialnet en què, com ja ha apuntat Rosana, apareguen 
les altmètriques als informes i que hi haja més indicadors per a llibres, sinó les disciplines 
d’Humanitats no tenen a penes indicadors. 

Silvia apunta que la campanya a Educació ha estat molt bé, que han participat C1s i que els 
informes del Portal han sigut de gran ajuda. Com en el cas d’Humanitats, també podrien haver 
fet més informes. 

María José Cháfer ens transmet el que pensen els profes als quals va fer informes de sexennis: 
fem un treball enorme i exhaustiu, però el resultat és un poc massa farragós i difícil d’entendre 
a vegades, a més que l’espai del formulari d’ANECA és xicotet i no cap tot el que posem a 
l’informe. 
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Rosana comenta que el problema és que molts profes no es lligen la convocatòria i no saben que 
cal posar la narrativa i no és suficient el copia-pega dels indicadors del portal. Potser caldria que 
el portal donara un context per als indicadors. 

4. Revisió d’eines (ON, diamant, Portal) 

Bea comenta que en un primer moment havia pensat fer una revisió sistemàtica del Portal, però 
amb el tema del nou portal autonòmic, com que no sabem en què ens afectarà, prefereix deixar 
la revisió sistemàtica per a més endavant i revisar-lo “a instancia de parte”.  

Respecte a la resta d’eines, s’estableix fer una revisió dues vegades a l’any de les diamant i una 
vegada a l’any de l’ON. Aquestes eines són molt importants per què no existeixen en cap altre 
lloc i cal “vendre-las”, sobretot ara que Elsevier ens ha tallat l’accés a moltes publicacions. Per a 
fer una revisió exhaustiva i que puga participar el major nombre de gent possible, es farà un 
taller sobre Polítiques editorials per Campus després de Falles, on s’explicarà la casuística de les 
revistes, amb exemples i casos concrets, on trobar la informació, etc. També podran assistir les 
persones que s’encarreguen de passar les registres de GREC a Roderic. 

5. Nova web 

En juliol es va migrar a la nova web el contingut del blog. Les estadístiques de visites de juliol a 
desembre mostren més de 24.000 visites, però el problema és que no tenim amb què comparar-
les, no sabem si són moltes o no.  

En la part d’investigació hi ha un apartat amb notícies que seria interessant mantindre actiu. Bea 
proposa fer una mena de calendari on cada biblioteca publique una notícia del seu interés 
periòdicament. El procediment és enviar la notícia a Seccions Centrals perquè només nosaltres 
tenim permís per a publicar en el gestor UV. Mariajo Gimeno comenta que, potser l’obligació de  
publicar notícies suposarà una sobre-informació i pot amagar el que reialment és important. 

Finalment, s’estableix que, en lloc de tindre un calendari rígid, la biblioteca que tinga una notícia 
interessant per als seus investigadors, ens l’envie i la publicarem des de Seccions Centrals. Es 
redactarà un procediment amb els passos a seguir i es penjarà en la intranet o disc. 

Respecte als OPIs i pantalles: les notícies de caràcter general, es fan des de SC i les més 
específiques des de cada biblioteca. En el cas d’Educació, Silvia dubta de la utilitat de posar 
notícies d’investigació en la seua biblioteca, potser seria més convenient posar-les en les 
pantalles de la Facultat. 
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6. Dialnet Métricas 

Bea comenta la reunió de Dialnet Métricas:  

 la retrospectiva de 2010 ja s’ha aconseguit 
 La següent tasca és fer les mètriques dels llibres, perquè no hi cap altre indicador per a 

les disciplines d’Humanitats. Es farà a partir de 2022, s’inclouran cites i no referències i 
serà voluntari.  

Elena comenta que el problema és que molts professors van a la biblioteca i demanen que 
s’incloga el seu llibre en Dialnet, encara que això no es pot fer. Els criteris publicats només 
permeten les obres col·lectives, però s’estan incloent obres individuals. Aquest tema és de GRI, 
no d’investigació. 

Si només es comptaran les cites a llibres (mètriques) per a l’IDR i els sexennis, cal que els criteris 
del que s’inclou en la base de dades siguen clars perquè, fins ara, el que s’ha buidat a Dialnet ha 
sigut qualsevol cosa i això provoca que les mètriques no siguen fiables. 

Cal definir què poden assumir les biblioteques i respectar els criteris. 

Si el Portal en un futur es “converteix” en el GREC, els que han de definir els criteris del que 
apareix al Portal o no serà el Servei d’Investigació de la UV, no les biblioteques. 

7. Formació 

 Pla Director: LE1 “Ciència Oberta”: l’any passat es va constituir la Comissió de Ciència 
Oberta i ja estan redactats els esborranys de la Política i del Pla d’acció. 

 Disseny pla de formació per a PDI: 
o Públic destinatari: PAS, PDI, Doctorands 
o Objectius 
o Continguts 
o Metodologia… 

 Difusió pla de formació: SFPIE, Escola de Doctorat, etc. 
 Millora de la interoperabilitat: tema difícil perquè cada vegada hi ha més plataformes: 

s’està avançant en la connexió entre Roderic i el Portal, i, de sobte, apareix un altre 
portal autonòmic... 

 Formació (per a nosaltres) sobre la gestió de dades en obert impartit per una 
investigadora que ens done exemples concrets i ens mostre com treballen els 
investigadors. 
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Torn obert de paraula 

Candela pregunta si les biblioteques poden dissenyar les seues formacions específiques. També 
comenta que seria qüestió de definir les etiquetes de Tiqueting, perquè, per exemple no n’hi ha 
cap per a Dialnet, i podrien eliminar-se algunes o afegir-se altres. 

Silvia comenta que seria bona idea, abans de la campanya de sexennis, recordar al PDI que és 
millor que dipositen les publicacions en Roderic al llarg de l’any i no el deixen per a l’últim 
moment, i així s’evitarien acumulacions a l’hora de validar documents. 

Antonia apunta que, durant la campanya de sexennis, estaria bé limitar que només es puguen 
pujar 7 publicacions. 

 

I, finalitzada la reunió, s’alça la sessió a les 12.00 
 

València,  26/02/2025 
Signat, 

 
Graciela Torres Thibaut 

El secretari/ària 
NOM DEL SECRETARI/ÀRIA 


